
FDSZ Pécsi Tudományegyetem Intézményi Szervezete 

7622 Pécs, Vasvári Pál u. 4.  

tel.: 72-501-500/12069, e-mail: fdsz@pte.hu, honlap: fdsz.pte.hu 

 

 

 

Összefoglaló a 2022. 06. 28-i BT ülésről 

 

A BT egyhangúan elfogadta a napirendi pontokat. 

1. A Rektori Tanács és a Szenátus hírei. A PTE Foglalkozási Követelményrendszere 

(Pánovics Attila) 

FKR: Csabával azonos állásponton voltunk, a korábbi tervezetben szereplő sávos 

felmondással illetve a végkielégítés sávos összegével kapcsolatban. Elutasították azzal az 

indokkal, hogy ezeket a Kollektív Szerződésben lehet részletezni. 

Horváth Csaba: tegyük hozzá, hogy a Kollektív Szerződés sokkal erősebb lesz, ha 

elkészül, mint az FKR. 

Mi nem fogadtuk el a felmondással és a végkielégítéssel kapcsolatos javaslatokat, míg a 

másik két szakszervezet simán elfogadta. Viszont ez nem jelent semmit, amíg nincs 

Kollektív Szerződés. 

Pánovics Attila: az FKR július 1-től már hatályba is lép.  

Az FKR felkerül a honlapra és ott lehet majd megtalálni az egyes munkakörökkel 

kapcsolatos jogszabályokat. 

Érdemes alaposan tanulmányozni az FKR-t, mert sok új fogalom is található benne. 

 

 

2. A PTE oktatókra vonatkozó Teljesítményértékelési Rendszer (Hausmann Péter) 

 

Ez egy olyan anyag, amit minden egyes intézményben tesztelgetni kellene, hogy működik-

e, mert így fércmunkának tűnik. 

A Közoktatási intézményeket nem rakják be az egyetemi TÉR-be. 

A TTK-n senki nem tud semmit, véleményezés sem történt érdemben. 

A TÉR nem szakszervezeti kérdés, ez a munkáltató és a munkavállaló közötti 

kapcsolatrendszerről szól. 

A TÉR július 1-én életbe lép. 

 

3. Egyebek: a Bölcsészkaron kialakult helyzetről (Bigazzi Sára) 

Horváth Csaba: csak pletykaszintjén értesültünk a BTK-t érintő tervezett változásokról, 

nem kaptunk hivatalos értesítést. Már egy éve belső információm van arról – ezt nektek is 

említettem -, hogy az oktatási struktúrát át fogják alakítani. 

Bigazzi Sára: ez a BTK-t érinti a legjobban. Tavaly kiment egy levél a dékánoknak, hogy 

az egyes struktúrákban mennyi hallgató van. Választ még sem kértek erről, mert a 

Kancellária egy algoritmus alapján kiszámolta ezt. Ezeket a számokat októberben küldték 

el dékánoknak. Azóta a BTK dékánja folyamatosan jelzi, hogy ezek a számok nem jók. 

Szóbeli ígéreteket kapott, hogy majd meg lesznek oldva. Június 9-én történt az egyes 

karokról újraszámolás. Majd a Kuratóriumtól jött egy levél, hogy történtek egyes karokon 

úgynevezett elszámolások, rossz számokat adtak meg, ezeket korrigálják, de a BTK-n nem. 

Miután utánaszámoltunk, az jött ki, hogy a BTK halálát jelentenék azok a számok, amit a 

Kuratórium jóváhagyott. Sok kicsi kurzus nem fog tudni beindulni. Csak hozzávetőleges 

számokat fogok mondani, ezek nem precíz számok: 900-1000 fő van minden évben a 

BTK-n, az új szám: 700 főre le van csökkentve. Erről dékán úr elküldte az 

intézetigazgatóknak a Kuratórium elnökének levelét. Azóta belső szerveződések indultak 

el, hogy fel tudjunk készülni a továbbiakra. 
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Horváth Csaba: A megoldást kellene megkeresnünk. A negatív megoldás az, hogy 

felszámolnak szakokat, és elbocsátanak dolgozókat. 

Az én megoldásom az, hogy elkerülhetetlen ugyan, hogy felszámolnak szakokat, de nem 

lenne szabad elveszíteni szakokat. Ezért ragaszkodni kell a decentralizációhoz, ehhez 

országos akciót kellene indítani. A decentralizáció azt jelenti, hogy az egyik egyetem ezek 

a szakok maradnának, a másokon azok a szakok maradnának meg. 

Ezt talán el tudnánk érni. 

Pánovics Attila: 704 szak van, ebből 314 pozitív. 

Horváth Csaba: ez nem a pécsi Kuratórium önálló döntése volt. Az én javaslatom az lenne, 

hogy dékán úrtól engedélyt kérek, hogy a táblázatot elküldhessem az FDSZ országos 

elnökségének és az elnökség tagjai kérjenek adatokat a saját egyetemük Bölcsészkarára 

vonatkozóan. Ebből kiderülne, hogy csak pécsi Bölcsészkarra vonatkoznak-e ezek a 

számok, vagy a többi egyetemen is vannak ilyen számokból adódó problémák. 

Bigazzi Sára: dékán úr benne van az országos Bölcsészkari Tanácsban, onnan tudja ezeket 

a számokat. A többi bölcsészkaron 10%-al megemelték a keretszámokat, kivéve Pécsett. 

Horváth Csaba: én segítséget kérnék az FDSZ országos elnökségétől, hogy ők is vizsgálják 

meg – a táblázat alapján – a pécsi helyzetet. Annyit talán el tudunk ezzel érni, hogy a 

kiépítsék a decentralizált helyeket. Ez azt jelenti, hogy a veszteséges helyeket elosztanák a 

többi egyetem között. 

Bigazzi Sára: a BTK nem veszteséges, sőt, a bevételekből eddig más intézmények hiányait 

tömték be a BTK bevételeiből. 

 

A BT ülés befejeződött. 
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